
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 29. april 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1259

Vil ministeren på baggrund af episoden i Horserød Statsfængsel, hvor 60 fanger havde

forsamlet sig på en sådan måde, at alarmen til politiet indløb som et ”fangeoprør”, be-

kræfte, at det er normal praksis, at der fra politiets side ikke vil være nogen sanktioner

overfor den enkelte indsatte, hverken i forhold til det faktum, at de involverede dermed

overtrådte forsamlingsforbuddet på maksimalt 10 personer, samt at de forsamlede sig på

en måde, som resulterede i at politiet måtte møde talstærkt frem? Der henvises til artiklen

”Politiet måtte rykke ud til fængsel - fanger protesterede”, nyhederne.tv2.dk den 22. april

2020, hvori det fremgik, at ingen af de involverede er blevet sigtet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Skaarup@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Bang Henriksen
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